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ZAPISNIK

Predsedavao je Nexhat Daci, predsednik Skupitine Kosova.
Predsedavaju6i je konstatovao daje sednici prisustvovao ukupno 84 poslanika.

Za sednicuje predloZen sledeii

DNEVNI RED

1. Usvajanje dnevnog reda
2. Zapisruk sa pro5le sednice
3. Drugo razmatranje N/zakona o spoljnoj trgovini-2002/6
4. Preporuke Sudskog i tuZiladkog veia Kosova za imenovanje sudija i

tuZilaca;
5. Prvo razmatranje N/Zakona o Sumarstvo Kosova2002l10
6. Postavljanje pitanja

l.Usvajanja dnevnog reda

Predsedavaju6i je informisao poslanike daje vlada uputila Skup5tini zahtev za
odlaganje pwog razmatranja N/zakona o Sumarstvo Kosova zbog toga Sto ovoj sednici
ne moZe da prisustvuje Ifiii-rstar za poljoprivredu i razvoj sela koji je trebao da podnese

obrazloZenje predloZenog zakona, a to ie udiniti na narednom plenamom zasedanju.

Haki Satri: Nacrt zakona o spoljnoj trgovini nije odloZen zbog nerada Komisije za

budet. Ova komisija nije imala mogudnosti da razmotri komentare pravnog savetnika
SPGS zbog toga Sto su kasno stigli. Nemoguie je da se danas razmatraju u toku
eventualne pauze, pa zbog toga predlaZem da se drugo razmatranje ovog nacrta obavi na

narednoj sednici.
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Sadudin Beri5a: Komisija za prava i interese zajednica je pravovremeno razmotrila
Nacrt ovog zakona i dala svoje mi5ljenje o njemu.
Ismail Kurte5i je pitao da nije moZda intervencij a Unmik-a u vezi sa ovim zakonom
prekoradenje njegovih nadleZnosti?

Predsedavajudi: S ekretarij at mi je sigurisao da odloZimo drugo razmatranje
predloZenog zakona za iduie zasedanje.
Predsedavajuii je konstatovao daje usvojen dnevni red.

2. Zapisnik sa pro5Ie sednice

Poslanici nisu imali primedaba na zapisirik pro5le sednice, paje on usvojen

3. Preporuke Sudskog i tuZilaikog ve6a za imenovanje sudije i tuiilaca

Predsedavajudi je otvorio raspravu o preporukama.

Arsim Bajrami: Komisij a za pravna pitanja, zakonodavstvo i Ustavni okvir je
razmotrila preporuke Sudskog i tuZiladkog ve6a Kosova za svakog kandidata ponaosob.
Zakonski propisi za izbor sudija i tuZilaca na Kosolrr predvitlaju dva osnovna uslova: a)
da su zawiili studije u oblasti prava i b) da su poloZili pravosudni ispit. Polazedi od
podataka koje smo imali na raspolaganju, Komisijaje izradila jedan predlog koji sadrZi
tri preporuke za Skupitinu Kosova: a) kandidati koji se predlaZu SPGS za izbor; b)
kandidati koji sene predlaZu za izbor zbog toga Sto je Komisija naSla su posle 90
godine bili ukljudeni u sudski sistem u I'reme u kome je ru5en sudski sistem Kosova i c)
kandidati za koje komisija preporuduje da se odlaZe njihov izbor sve dok se obezbeduju
dopunski podaci relevantni za rad ove komisije.

Muhamet Kelmendi: Udestvovao sam u radu Komisije prilikom razmatranja ovih
preporuka i izneo sam svoj stav o dva znadajna pitanja: 1) ve6ina prepon.rdenih kandidata
nema pravosudni ispit i 2) gde su oni radili posle 89 godine kadaje ruBen sudski sistem
Kosova? Imam podataka da je ve6ina preporudenih kandidata radila u sudovima kojeje
srpska vlast instalirala na Kosovu. Ja sam bio protiv preporuke i na Komisiji i sada na
ovoj sednici.

Ramadan Kelmendi: U spisku predloZenih nalaze se kandidati koji su na najvemiji i
najodaniji nadin sprovodili diskriminatorske zakone na Alban ce. Zatirr. je naveo imena
konkretnih kandidata koji su radili u OpStinskim sudu u Mitrovici (priloZeni su
transkriptu) .

Bajrush DZemajli: Komisija za trgovinu i industriju blagovremeno je razrnotrila
Nacrtovog zakona, ali odugovladenje usvajanja istog izazvao je Unmik koji je sa
zaka5nj enj em dostavio primedbe, i to neprevedene, tako da se nisu mogle razmatrati.



Teuta Hadri: Ko je osnovao Sudsko veie? Ako ono ne uvaZava miSljenje SkripStine,
ne znam Sta traZi od nas.

Ismajl Kurteli: U ovim uslovima kada su poslanicima predstavljeni samo imena
preporudenih kandidata bez ikakvih drugih podataka, oni ne mogu da glasaju i da se
opredelje na pravidan nadin.

Bujar Dugoli: Skup5tina treba datraii od SPGS da produZi rok za davanje na5e
saglasnosti. Poslanici ne mogu da glasaju kada nemaju potpune i taden informacije o
preporu6enim kandidatima. Zatim je pitao ko je formirao sudsko ve6e i ko su njegovi
dlanovi, odnosno da li Skup5tina moZe da oformi to veie.

Sadik Idrizi: Poslanici nisu u moguinosti da poznaju kandidate po opStinama. U
op5tinama sa me5ovitim stanovniStvom sudije i tuZioci treba da se imenuju na osnovu
etniEke strukrure sredine. U Draga5u ima samo jedan sudija bo5njadke nacionalnosti.

Bajram Kosumi: Prilikom razmatranja liste preporudenih Komisija nije imala potpune
informacije o njima. Nama nisu podeljene biografrje kandidata zbog d.eg'a i ne znamo ko
su oni. Danas sam duo nove informacije o pojedinim preporudenim kandidatim4 i to
menja mi5lenje koje je izraieno u Komisiji . Sudsko veie je preporudilo i takve
kandidate koj e su bili nadelnici Udb-e , visoki inspektor, dlan centralaog Staba voj ske i
policije u Pri5tini za weme rata.Ja podrZavam stav M.Kelmendija.

Predsedavaju6i: Pitanja pravosuda i bezbeznosti su u rezervisanoj nadleZnosti SpGS
PredlaZem da se glasa ime po ime za svakog kandidata koje preporuien od strane
Komisije, a za one koje ima primedaba traZiti od Sudskog i tuZiladkog veia da
kompletira dokumentaciju sa dopunskim informacijama.

Hydajet Hyseni: PodrZavam mi5ljenje prethodnih govomika o dopuni informacija za
kandidate koje je preporudiio STV. Skupitina treba da odluii na osnovu potpune
informacije. S tim u vezi treba da se razjasni kakav je status tog ve6a, ko je u njegovom
sastalu, na osnovu kojih kriterijuma je izvriena selekcija kandidata i ko je od kandidata
odbijen ? U procesu seiekcije kandidata treba da se ukljudi i UdruZenje sudija Kosova.

Sabri Hamiti: PredlaZem da se obustavi dalja rasprava o ovom pitanju danas. Neka se
skupljaju sva dokumenta koje je imalo Predsedni5tvo i Komisija, a tek onda da glasamo
pojedinadno za svakog.Ako je pitanje imenovanja sudija i tuZilaca rezervisano pravo g.
Stajnera, neka ih on imenuje. Ati ako on u pravosudnim organima imenuje ljude sa
kriminalnom biografijoqi, onda sam neka preuzme odgovomost za to , a ne ova
SkupStine,"

Predsedavajudi: Na osnovu diskusija poslanika i mi5ljenja tri parlamentarne grupe
predlaZem da se odluiivanje o ovoj tadci dnevnog reda odloii za naredno zasedanje.
Lirak Celjaj je pitao kojaje ta institucija koja proverava tadnost podataka preporudenih
kandidata za sudije i tuZioce.



Arsim Bajrami: Skup5tina ima pravo da diskutuj e o ovom pitanju, jer nije samo
rezervisana oblast. Neophodno je da se na jednoj od narednih sednica SkupStine otvori
pretres o stanju u pravosudnom sistemu Kosova u celini. Zatim je dodao daje obavljen
intervju sa preporudenim kandidatima. Takode je diskutovao o sastavu Sudskog i
tuZiladkog ve6a.

Hajredin Kuii: PodrZavam predioge prethodnika da se odloZi ovo pitanje. Proveru
biograhja kandidata koji su preporudeni za sudije i tuZioce treba da izvr5i jedan strudan i
poverljiv organ. Na Kosovu ima preko 8 hiljada diplomiranih pravnika i postoje realne
mogudnosti za bolji izbor.

Predsedavaju6i j e na osnoru miSljenja i predloga iznetih u diskusiji zakljudio da se

izja5njavanje po ovom pitanju odloZi za narednu sednicu.

4.Razn o - odgovori na pitanja poslanika

Postanik Lirak telaj je bio postavio pitanje Ministru za Zivotnu sredinu o zagadenosti
sredine radi o aktivnim materij ama
Odgovor ministra E. ieku je priloZen transkriptu.

Poslanik Tom Hajdaraj je bio postavio pitanje Ministru za rad i socijalnu za5titu A.
Jusufrju o socijalnom stanju stanovnistva na Kosovu.
Odgovor Ministra j e priloZen transkriptu.

Sednicaje zavrSena u 11,15 dasova.

Sekretarij at SkupStine Predsednik SkupStine Kosova
Akademik Nedl,atDaci


